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Noord-Holland Noord is een regio van kansen voor Nederland. Het doel is Noord-Holland Noord te 

positioneren als een sterke, goed samenwerkende regio. Om de kansen binnen public affairs te zien, is het 

belangrijk om goed op de hoogte te zijn van wat er gebeurt in politiek Den Haag. Maandelijks monitoren 

we de voor Noord-Holland Noord relevante onderwerpen: regiodeals, woningbouw, energie, onderwijs, 

toerisme, bereikbaarheid, agri-food en de politieke agenda. 
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1. Woningbouw 

Parool Raad van State: geen duizend woningen op Hembrugterrein 

1 mei 2019 

 

De bouw van zeker duizend woningen op het Hembrugterrein aan het IJ, 

gaat niet door. De Raad van State zette vandaag een streep door de 

Zaanse plannen. Het Havenbedrijf Amsterdam was bang dat de 

woningbouw ten koste gaat van hun eigen uitbreidingsmogelijkheden en 

de bedrijfsvoering. 

Nederlands Dagblad De krapte op de woningmarkt is nog lang niet voorbij 

30 april 2019 

 

De krapte op de woningmarkt is nog lang niet voorbij. De komende tien 

jaar wordt het woningtekort alleen maar groter, met in verwachting een 

tekort van 157.000 woningen in 2030. Vooral in de Randstad zal een groot 

tekort ontstaan. Maar in alle provincies zullen er tekorten zijn, met name 

in de grote steden. Dat voorspelt Madeline Buijs van het economisch 

bureau van ABN Amro. 

Twitter Twitterbericht over bouwopgave 

29 april 2019 

 

VVD-Kamerlid Koerhuis kondigt aan dat hij minister Ollongren tijdens het 

AO bouwopgave (5 juni) gaat vragen hoe het staat met de toezegging om 

te verkennen om de regio Alkmaar en Hoorn aan te sluiten bij de 

Metropoolregio Amsterdam. Ook zal hij vragen om de rode/groene 

contouren in Noord-Holland te verruimen.  

Cobouw Woningbouwproductie blijft in Noord-Holland schrikbarend achter  

29 april 2019 

 

Uit cijfers van het CBS blijkt de Noord-Hollandse woningbouwproductie in 

het eerste kwartaal van dit jaar 35 procent teruggevallen ten opzichte 

van dezelfde periode vorig jaar. Vooral Groot-Amsterdam en de Kop van 

Noord-Holland presteren slecht. De Kop van Noord-Holland bouwde 77 

procent minder woningen. 

FD Niemand wil bouwen op versnipperde grond 

15 april 2019 

 

Particuliere beleggers die stukjes landbouwgrond kochten in de hoop er 

rijk van te worden, zien hun geld bijna nooit terug. Wel belemmeren ze 

de bouw van woningen en bedrijfspanden. Speculatie met kleine kavels 

landbouwgrond belemmert bouwplannen van gemeenten. Onder meer in 

de regio Alkmaar speelt dit. In het artikel is een interactieve kadastrale 

kaart van Nederland met daarin de clusters waar gespeculeerd wordt.  

Trouw Voor het eerst in jaren zijn Amsterdamse woningen ietsje goedkoper 

9 april 2019 

 

Makelaarskantoor Amsterdam At Home kan op basis van eigen data 

zeggen dat koopwoningen in de hoofdstad met zo'n 2,5 procent in prijs 

zijn gedaald. 

  

https://beta.parool.nl/amsterdam/raad-van-state-geen-duizend-woningen-op-hembrugterrein~bfdee7e2/
https://www.nd.nl/nieuws/economie/de-krapte-op-de-woningmarkt-is-nog-lang-niet.3360444.lynkx
https://twitter.com/i/web/status/1122847610916753408
https://www.cobouw.nl/woningbouw/nieuws/2019/04/woningbouwproductie-blijft-in-noord-holland-schrikbarend-achter-101272236
https://fd.nl/achtergrond/1296898/niemand-wil-bouwen-op-versnipperde-grond
https://www.trouw.nl/home/voor-het-eerst-in-jaren-zijn-amsterdamse-woningen-ietsje-goedkoper~ab5ac6ff/
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Parool Sociale woningbouw in de stad staat onder druk  

3 april 2019 

 

De ambitie van Amsterdam om meer sociale huurwoningen te bouwen, 

staat onder druk. Door hoge bouwkosten mislukken aanbestedingen. 

Corporaties merken dat de bouwkosten 20 tot 25 procent zijn gestegen 

door de economische hoogtijdagen en de bouwwoede, blijkt uit een 

rondgang. 

Ontwikkelingen in de regio 

Waarschijnlijk komt de minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties nog in Q2 naar de regio 

voor een werkbezoek. Het inhoudelijke team is nu druk bezig met het opzetten van dit werkbezoek. 

 

2. Energie 

Tweede Kamer Antwoord op Kamervragen over de Klimaatwet 

18 april 2019 

 

Het CDA vroeg naar het oordeel van de regering over de mogelijkheid 

waterstof door bestaande gasleidingen te voeren. Het kabinet ziet de 

optie om duurzame waterstof door bestaande gasleidingen (zowel 

bijmenging als 100%) te voeren als mogelijkheid die kan bijdragen aan de 

toekomstige energievoorziening. Rond 2040 is een realistische planning, 

waarbij laag calorisch-gas pijpleidingen en bepaalde regionale netten 

wellicht al eerder over kunnen gaan naar waterstof.  

Tweede Kamer Kamerbrief over de investeringsagenda Waterstof Noord-Nederland 

9 april 2019 

 

Reactie van minister van Economische Zaken en Klimaat Wiebes op de 

motie van Kamerleden Moorlag en Mulder die oproept tot een 

investeringsagenda Waterstof voor Noord-Nederland. 

Volkskrant Het enige schip ter wereld dat vaart met eigen geproduceerde 

waterstof – op weg naar een schonere toekomst  

7 april 2019 

 

Het Franse schip Energy Observer lag in april in Amsterdam voor anker 

om aandacht te vragen voor waterstof als alternatief voor scheepsdiesel. 

De grootste uitdaging is de opslagruimte die waterstof in gas- of vloeibare 

vorm vergt. Op de TU Delft wordt al wel aan alternatieven gewerkt. Met 

het bedrijf H2Fuel wordt onderzocht of waterstof in een compact poeder 

kan worden bewaard. 

Tweede Kamer Kamerbrief over de voortgang uitvoering routekaart windenergie op 

zee 2030  

5 april 2019 

 

Brief van minister van Economische Zaken en Klimaat Wiebes waarin hij 

de Tweede Kamer informeert over de voortgang en uitvoering van de 

routekaart windenenergie op zee 2030. Er wordt ruimte gelaten voor 

waterstoftransport, maar om uitstel te voorkomen gaat de planvorming 

uit van de klassieke aanlanding. Den Helder is in het huidig voorstel niet 

meegenomen in de aanlanding tot 2030, onder meer omdat het 

doortrekken van het 380 kV-net richting Den Helder niet kosteneffectief 

wordt geacht.  

https://beta.parool.nl/amsterdam/sociale-woningbouw-in-de-stad-staat-onder-druk~b3c523c2/
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2019/04/18/antwoord-op-kamervragen-over-de-klimaatwet
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2019/04/09/kamerbrief-over-de-investeringsagenda-waterstof-noord-nederland
https://www.volkskrant.nl/economie/het-enige-schip-ter-wereld-dat-vaart-met-eigen-geproduceerde-waterstof-op-weg-naar-een-schonere-toekomst~beeb9784/
https://www.rijksoverheid.nl/binaries/rijksoverheid/documenten/kamerstukken/2019/04/05/kamerbrief-over-de-voortgang-uitvoering-routekaart-windenergie-op-zee-2030/kamerbrief-over-de-voortgang-uitvoering-routekaart-windenergie-op-zee-2030.pdf
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2. Energie 

Tweede Kamer Nota naar aanleiding verslag Wijziging van de Wet windenergie op zee 

4 april 2019 

 

De nota geeft antwoorden op vragen vanuit de fracties bij de wijziging 

van de Wet windenergie op zee (ondersteunen opgave windenergie op 

zee). 

Ontwikkelingen in de regio 

Onlangs heeft de regio een constructieve, strategische sessie gehad. In aanloop naar het AO Klimaat en 

Energie op 16 mei zijn zij daarom bezig om Den Helder op de kaart te krijgen in het debat. Doel is om op 

korte termijn een actieve rol in het debat te krijgen en op lange termijn de rol van Den Helder 

onderdeel te maken van de energieplannen na 2030.  

 

3. (Europees) onderwijs  

Tweede Kamer Besluitenlijst OCW-procedurevergadering 25 april 2019 

25 april 2019 

 

Tijdens de procedurevergadering van de Kamercommissie OCW werd door 

Heerema (VVD) een rondvraag gesteld over de Europese School. Besloten 

is dat de minister de Kamer spoedig “informeert over de stand van zaken 

betreffende de internationale en Europese scholen in Nederland”. 

Tweede Kamer Voortgang constructie EMA 

9 april 2019 

 

De verhuizing van het EMA van Londen naar Amsterdam is onder 

verantwoordelijkheid van het EMA soepel verlopen. De berichten van de 

medewerkers en bezoekers over de eerste weken in Nederland zijn 

positief. De eerste 370 medewerkers zijn verhuist met hulp van de 

Rijksoverheid. De verwachting is dat uiteindelijk ruim 700 medewerkers 

en hun gezinnen naar Nederland zullen komen. 

Ontwikkelingen in de regio 

De regio houdt elkaar op de hoogte van de ontwikkelingen rondom de school.  

 

4. Toerisme 

AD Airbnb-klanten waaieren uit over de regio 

2 mei 2019 

 

De stormachtige groei van Airbnb in de vier grote steden lijkt voorbij. In 

Amsterdam is er zelfs sprake van een afname van het aantal 

overnachtingen. De toerist komt steeds vaker in de regiogemeenten 

terecht. 

Tweede Kamer Verslag AO Toerisme 

25 april 2019 

 

Tijdens het debat is er veel gesproken over de spreiding van toerisme, 

ontzien van steden die overbelast worden door toerisme en het 

aantrekkelijk maken van andere regio’s. 

  

https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2019/04/04/wijziging-van-de-wet-windenergie-op-zee-ondersteunen-opgave-windenergie-op-zee
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=41c6d115-6b28-4b71-9e7b-849a39430e37&title=Besluitenlijst%20OCW-procedurevergadering%2C%2025-4-2019%20.pdf
https://haagsekennis.parlementairemonitor.nl/9353000/1/j4nvgs5kjg27kof_j9vvinmm6citltp/vkxidpxar7xj/f=/2019d14545.pdf?ac=1:kxw:a:u=vjsrchst5xjx:6cvBbDxqr5Quea7RYCMKzs5eRlo
https://www.ad.nl/binnenland/airbnb-klanten-waaieren-uit-over-de-regio~ac65381f/
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/verslagen/detail?id=2019D18424&did=2019D18424
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Tweede Kamer Aanbieden Perspectief 2030 en Beleidsevaluatie NBTC 

18 april 2019 

 

Aanbieding van de nieuwe visie van NBTC op Nederland als toeristische 

bestemming, waarbij spreiding van het toerisme de rode draad is. 

Plaatsen met overtoerisme moeten ontzien worden en krimpgebieden 

krijgen extra aandacht op het gebied van bereikbaarheid en 

aantrekkelijkheid door voorzieningen.   

Telegraaf Stadsgidsen betalen hard gelag  

9 april 2019 

 

Trekpleisters als Hoorn, Marken en Delft nemen maatregelen tegen de 

stroom buitenlandse toeristen. Inwoners halen opgelucht adem, maar 

gidsen voelen zich het kind van de rekening door overlast van verbale en 

fysieke acties. Dergelijk wangedrag is funest voor een gastvrij imago van 

ons land.   

 

5. Bereikbaarheid 

Geen relevante informatie beschikbaar. 

 

6. Agri-food 

Groente & fruit Restwarmte datacenters voor kassen onderzoeken 

2 mei 2019 

 

Volgens de Dutch Data Center Association (DDA) hebben datacenters de 

potentie om meer dan een miljoen huishoudens duurzaam te verwarmen. 

Het restwarmtegebruik uit datacenters in kassen komt nauwelijks van de 

grond. Voor Agriport A7 met veel kassen en datacenters wordt nieuw 

onderzoek gestart. Een koppeling met geothermie is mogelijk, waarbij 

overschot aan warmte in de bodem kan worden opgeslagen. 

Binnenlands bestuur Onderzoek naar superdozen in het landschap  

10 april 2019 

 

De groei van megagrote distributiecentra, grote kassencomplexen en 

datacenters neemt ieder jaar toe. Vooral het gebied Agriport A7 kent een 

grote groei. Het College van Rijksadviseurs vindt dit een zorgwekkende 

ontwikkeling, het gebrek aan coordinatie in het neerzetten van deze 

'dozen' bedreigt het Nederlands landschap en uitzicht. Onderzoek moet 

uitwijzen welke ontwikkelingen er in de planning staan.  

 

7.    Ander regionaal nieuws 

Geen relevante informatie beschikbaar. 

 

  

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2019D16618
https://www.telegraaf.nl/nieuws/3414423/stadsgidsen-betalen-hard-gelag
https://www.gfactueel.nl/Glas/Nieuws/2019/5/Restwarmte-datacenters-voor-kassen-onderzoeken-422998E/
https://www.binnenlandsbestuur.nl/ruimte-en-milieu/nieuws/onderzoek-naar-superdozen-in-het-landschap.9612748.lynkx
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      8.      Den Haag – Politieke agenda 

Den Haag – Tweede 

Kamercommissie voor 

Economische Zaken en 

Klimaat 

AO Klimaat en energie, 16 mei 10.00-13.00 

Onder meer op de agenda staat: 

- Investeringsagenda Waterstof Noord-Nederland  

- Voortgang uitvoering routekaart windenergie op zee 2030 

- Onderzoek gebruik militair vlieggebied voor windenergie op zee 

- Vervroegd verbod op kolen voor kolencentrale 

 

Den Haag – Tweede 

Kamercommissie voor 

Economische Zaken en 

Klimaat 

AO Mijnbouw/Groningen 22 mei 14.00-17.00 

Onder meer op de agenda staat: 

- Deelname Energie Beheer Nederland (EBN) in geothermie 

Den Haag – Tweede 

Kamercommissie voor 

Landbouw, Natuur en 

Voedselkwaliteit 

AO Tuinbouw, 5 juni 2019 13.00-15.00 

Onder meer op de agenda staat: 

- Meerjarenafspraak energietransitie glastuinbouw 2014-2020  

- Evaluatie CO2-sturing in de glastuinbouw  

- Tussentijdse evaluatie Meerjarenafspraak Energietransitie 

Glastuinbouw 2014-2020  

- Gewijzigde Meerjarenafspraak Energietransitie Glastuinbouw en 

plan van aanpak programma Kas als Energiebron voor de periode 

2018-2020 voor de huidige klimaatopgave van de glastuinbouw 

 

Den Haag – Tweede 

Kamercommissie voor 

Binnenlandse Zaken 

AO Bouwopgave, 5 juni 2019 17.00-19.00 

Onder meer op de agenda staat: 

- Bestuurlijk gesprek regio Alkmaar over de voortgang van de 

woningbouw in deze regio 

 

 
 

https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2019A00735
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2019A00735
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2019A00735
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2019A00735
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2019A00921
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2019A00921
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2019A00921
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2019A00921
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2018A05268
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2018A05268
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2018A05268
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2018A05268
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2019A01317
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2019A01317
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2019A01317

